
 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

Kyrkorådet         2020-02-24  

 

Paragrafer § 381- § 397 

Plats och tid Gunnareds kyrka 2020-02-24 kl. 18.00–20.20 

Beslutande Dennis Schantz ordf., (S) 

 Lena Pihlqvist, (S),  

 Ellen Mitikka, (S), § 381-393 

 Jörgen Wahlund, (Öka), 

 Carin Gerhard, 1e v. ordf. (Posk), 

 Erling Eriksson, (Posk), 

Ann Egestål, (FK),  

Ulla-Britte Wiedel, (POSK), tjg ers 

Anna-Lena Dancy, (Öka), tjg ers  

Magnus Andersson, (S), tjg ers § 394-397  

 Maria Ottensten, kyrkoherde 

    

Övriga deltagande Magnus Andersson, (S), ers § 381-393 

  Kerstin Stenborg, (POSK), ers, 

Henrik Törnqvist, församlingsherde Bergsjön § 381-386 

Erik Wagnborg, administrativ chef, sekreterare 

   

  

Ej närvarande Ylva Sirenius, 2e v ordf. (Öka) Maria Bylund, (Posk),  

Björn-Erik Pedersen, (S),   

   

Utses att justera Erling Eriksson  

 

Underskrifter Sekreterare   ……………………………………………… Erik Wagnborg 

 

  Ordförande  ……………………………………………… Dennis Schantz 

 

  Justerande ……………………………………………… Erling Eriksson 

 

 

Justeringen tillkännages genom anslag den och nedtages tidigast 

den  

Organ: Kyrkorådet Nylöse pastorat 200224 

Protokollet förvaras på församlingsexpeditionen, Gunnared kyrkväg 1 

Underskrift  ...............................................................................  

 ____________________________________________________________________________________ 

Utdragsbestyrkande
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§ 381 Sammanträdet öppnades  

Ordförande Dennis Schantz (S) öppnade mötet. 

___ 

§ 382 Inledning  

Församlingsherden i Bergsjön Henrik Törnqvist höll andakt. Han berättade att han precis 

kommit hem från Uganda på resa för Erikshjälpen och berättade om resan. Vi bad och sjöng 

tillsammans. 

___ 

§ 383 Upprop  

Sekreteraren förrättade upprop. 

___ 

§ 384 Val av protokolljusterare 

Kyrkorådet beslutade 

att utse Erling Eriksson att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

___ 

§ 385  Godkännande av föredragningslista 

Övrig fråga gällande avtal för gemensamma verksamheter läggs till.  

Kyrkorådet beslutade 

att  godkänna föredragningslistan med ovanstående tillägg. 

___ 

 

§ 386  Församlingsherden berättar om verksamheten. 

Församlingsherden i Bergsjön Henrik Törnqvist berättade om verksamheten enligt bildspel 

(bilaga). Henrik tryckte särskilt på den resa, yttre och inre som församlingen gjort de senaste 

20 åren. 

___ 
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§ 387 Servicebyrån – förhandling nytt avtal 

 

Administrativ chef Erik Wagnborg föredrog ärendet. Nylöse pastorat och servicebyrån 

sammanträdde 2020-02-06 för att samtala om ett nytt avtal. Servicebyrån informerade om att 

kyrkomötet har tagit beslut om att det 2022 skall finnas ett lönecenter med nationell nivå som 

huvudman. Det innebär att stiftets prismodell kommer ändras så att lönetjänster kommer att 

kosta från 2022. Ett nationellt lönecenter innebär också att modell för arvoderingar av 

förtroendevalda ses över så att det går att få stordriftsfördelar i det. Ett pilotprojekt pågår just 

nu. 

 

Nytt avtal 2021 – översikt 

I korthet är förslaget för nytt av avtal 2021 detta: 

 Ekonomi: Avräkningsavtal med budgeterad tidsåtgång under löpande år och 

slutreglering 

 efter årsskiftet 

 Lön: Kostnadsfri lönehantering inom GAS t o m 2021 

 HR: Möjlighet att avropa HR-tjänster i mer flexibla former 

 Fastighet: Bas för löpande fastighetsförvaltning till fast pris per kvadratmeter och stöd 

i projekt på löpande räkning. 

 

Pastoratet menar sig vara intresserade av fortsatt avtal på alla områden men att det finns viss 

osäkerhet kring prismodellen på fastighet där samtal fortsätter. Stiftet återkommer med förslag 

på nytt avtal i respektive del senast den 1 april med syftet att kyrkorådet kan godkänna nytt 

avtal på mötet 28 april. 

 

Kyrkorådet beslutade 

att  anteckna informationen. 

___ 

§ 388  Ekonomiinformation 

Administrativ chef Erik Wagnborg informerade att bokslutet börjar bli klart men vi avvaktar 

vissa inomkyrkliga regleringar. Preliminär resultaträkning och balansräkning är utskickade och 

ger ett resultat på -2,2 miljoner. Budget var på ca -3,5 miljoner. Nästa kyrkoråd gås bokslutet 

igenom i detalj inför påskrivande i aprilmötet. 

 

Kyrkorådet beslutade 

att  anteckna informationen. 

___ 

  



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

Kyrkorådet          2020-02-24  

 

Justerandes sign       Utdragsbestyrkande 

    

    

    

 

 

 

§ 389   Fastighetsinformation 

Administrativ chef Erik Wagnborg föredrog enligt handling. 

 

Pågående projekt 

Solcellsupphandling 

Upphandlingen pågår. Anbudstiden har gått ut. Sex installatörer fick frågan och tre av dem 

lämnade anbud. Anbuden för Gunnared landade på mellan 330-640 tkr inkl. moms och för 

Allhelgona mellan 230-500 tkr inkl. moms. Projektets totalkostnad blir avsevärt högre än vad 

WSP uppskattade i sin förstudie. Vilket gör att även återbetalningstiden blir markant längre. På 

grund av detta har beslut tagits om att endast teckna avtal för Allhelgona och då med den 

installatör som ligger lägst i pris. 

 

Grönskötsel/snöröjning 

En förfrågan tas fram och kommer lämnas till ett antal utförare i början av mars. I samband 

med att nya avtal för grön- och vinterskötseln tecknas köps ett antal robotgräsklippare in som 

ett komplement. Detta för att sänka kostnaderna samt för att skötseln skall bli mer fossilfri. På 

ett par ställen där förutsättningar finns kommer äng att anläggas, även det för att hålla nere 

kostnaderna och bidra till en ökad biologisk mångfald. Syftet med upphandlingen är att få färre 

utförare samt mer enhetliga avtal. 

 

Fuktproblematik Utby församlingshem 

Under sommaren 2019 uppmärksammades fuktproblem i Utby församlingshem. Personal 

upplevde obehag, vatten stod i hisschaktet och fukthalten i väggarna var förhöjd. 

Efterforskningar och mindre åtgärder gjordes. Problemet berodde på att stuprännor under en 

längre tid varit igensatta i kombination med stora regnmängder kom under kort tid. 

Stuprännorna byttes ut och självrensande lövsilar monterades. Åtgärden har gjort att 

fuktinnehållet i väggen succesivt minskat. De fuktskadade fotlisterna och väven har i januari 

2020 avlägsnats och skall då funktinnehålet minskat ytterligare ersättas med en diffusionsöppen 

lösning. Förhoppningsvis är dessa åtgärder är tillräckliga. Om inte behöver man gå vidare med 

en omdränering. 

 

Bergsjöns invändiga renovering 

Handläggning av KAE och KUB pågår. Stiftet har meddelat att de anser att den antikvariska 

delen inte är tillräckligt utredd för att bevilja ersättning. Deras uppmaning är nu att ansöka i två 

omgångar. Befintlig ansökan återtas och ersätts med en ansökan för projekteringen och för 

utförandet görs en ny ansökan i oktober 2020. 

Kyrkorådet beslutade 

att  anteckna informationen.  

___ 
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§ 390   Personalinformation 

Kyrkoherde Maria Ottensten föredrog ärendet och sen senaste kyrkorådet har enbart 

intermittenta anställningar gjorts. 

På utlyst diakontjänst i Nylöse fick vi en behörig sökande men efter intervju valde vi att inte 

erbjuda den personen tjänsten utan kommer förlänga med diakoniassistent. En behörig sökande 

fanns på prästtjänst i Angered/Bergum. Intervjuer sker i morgon. Vi har just nu sjukskrivningar 

på några chefstjänster vilket får konsekvenser på verksamheten. 

 

Kyrkorådet beslutade 

att  anteckna informationen. 

___ 

§ 391  Återbesättning kommunikatör 

Administrativ chef Erik Wagnborg föredrog ärendet. I organisationsschemat för pastoratet så 

är det inritat 200 % kommunikatör. En av dessa kommunikatörer, Kicki Byström, sade upp sig 

per 191231. Hon har under en längre tid varit tjänstledig för att pröva annat uppdrag så 

pastoratet har löst bemanningen med hjälp av konsult Åsa Westerstad. Kickis tjänst har till 50 

% varit externt finansierad då hon arbetat i nätverket Framtiden bor hos oss.  

  

Vi har inte lyckats tillse att ha funktionen IT-ansvarig sedan förutvarande fastighetsansvarig 

slutade vilket innebär att vi även köper in den tjänsten, vilket är beräknad till ca 20 % vilket är 

en lösning som inte fungerar tillfyllest. Då flera personer i stödorganisationen däribland 

nuvarande kommunikatör är föräldralediga på deltid så har vi ett behov av att säkerställa en god 

arbetsmiljö genom att stärka organisationen på detta sätt. Ekonomiskt så finns budgetutrymmet 

2020 i de redan budgeterade delarna, kommunikatör och IT samt föräldraledigheter. 

 

Med ytterligare kommunikationsresurs får vi möjlighet att strategiskt arbeta med sociala medier 

på ett sätt som vi idag inte har, att utveckla, initiera, implementera, utbilda, stimulera, stödja i 

underhålla, statistik, feedback till arbetslag. Vidare kommer vi kunna arbeta strategiskt med 

webb på ett sätt vi inte har möjlighet till idag. Att kunna nå ut till våra medlemmar är stor 

strategisk framtidsfråga för oss. 

 

Personalutskottet behandlade ärendet i sitt möte 6 mars och tillstyrkte återbesättning på 100 %. 
 

Barnkonsekvensanalys 

Beslutet gäller en förändring bland personal och bedöms inte ha direkt påverkan på barn. 

Kyrkorådet beslutade 

att  tillåta återbesättning av tjänsten som kommunikatör. 

att uppdra åt kyrkoherden att påbörja rekrytering. 

___ 
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§ 392  Kyrkoherdeinformation 

Kh Maria Ottensten informerade om söndagens gudstjänster. Bland annat var det en U2-mässa 

i Gunnared med all musik av rockgruppen U2 där över 100 personer deltog. Förra tisdagen hade 

vi medarbetarsamling för all personal med psykolog Lars Jonsson på temat hur vi är mot 

varandra.  

 

Kyrkorådet beslutade 

att anteckna informationen. 

___ 

§ 393  Verksamheten i Hammarkullen 

Kh Maria Ottensten informerade om att flytt av alla arbetsplatser sker 10 mars till Hjällbo, detta 

inklusive pastorn som är anställd av Betlehemskyrkan. Verksamheten pågår i byggnaden fram 

till påsk och gudstjänster fram till sommaren. 

Frågan var i december väldigt tydlig. Betlehemskyrkan sa då att de inte avsåg att renovera och 

ville sälja. Parterna var då överens om att söka nya gemensamma lokaler.  

Nu har saker ändrats då lokalt engagerade personer ifrågasatt försäljningsbeslutet och framfört 

att det borde gå att renovera istället. Detta med bakgrund i varma känslor för byggnaden och 

verksamheten. som Betlehemskyrkans styrelse ville lyssna in. En process pågår därför där 

samarbetsrådet på direkt uppdrag av Betlehemskyrkans styrelse undersöker möjligheter att 

samla ihop ekonomiska och personella resurser för en renovering. Dessa frågor ligger inte på 

samarbetsrådets bord utifrån samarbetsavtalet. Betlehemskyrkan kan då under denna 

utredningstid inte gå vidare med försäljning eller leta andra lokaler.  

Nylöse pastorat har tidigare svarat Betlehemskyrkans styrelse att vi inte ser möjlighet att flytta 

tillbaka personal och verksamhet utan fackmannamässig sanering och renovering till i stort sätt 

bibehållen hyresnivå. Arbetsgivareorganisationerna och vi är överens om att personalens 

arbetsmiljö är väldigt viktig. Vi ser idag ingen anledning till att ändra på inställning i detta utan 

avvaktar BKs process. Dock så har vi också meddelat att vi kan avvakta maximalt till mars 

månads utgång för att kunna säkerställa att vi har tillgång till verksamhetslokaler till hösten, 

med eller utan Betlehemskyrkans medverkan. 

 

Kyrkorådet beslutade 

att  anteckna informationen. 

___ 
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§ 394  Församlingsindelningsutredning 

Kh Maria Ottensten informerade om processen. Barbro Hjort har fört samtal med alla 

församlings- och distriktsråd förutom samarbetsrådet. Nu börjar samtal med arbetslagen med 

start i Bergsjön. Till arbetslagen kommer ett nytt material med fokus på kyrkliga förändringar. 

Kyrkorådet diskuterade kring eventuellt behov av ytterligare referenspersoner, en fråga som 

arbetsutskottet har att ta hänsyn till i sin beredning.  

 

Kyrkorådet beslutade 

att  anteckna informationen. 

___ 

§ 395  Lokalförsörjningsplan 

Administrativ chef Erik Wagnborg informerade om processen med lokalförsörjningsplan och 

att det planeras att bereda en strategiformulering för antagande i kyrkofullmäktige under våren.  

Enligt kyrkomötets beslut ska varje pastorat ha en Lokalförsörjningsplan, fastställd av 

Kyrkofullmäktige innan 1/1 2022. Denna plan ska sen prövas för revidering var fjärde år. 

Lokalförsörjningsplanen är en strategisk framtidsfråga då ifall anpassningar av inte innehavet 

sker så kommer kostnadernas andel av total volym öka vilket innebär att personalkostnader och 

verksamhetskostnaders andel måste minska. Kyrkorådet diskuterade också möjliga 

inriktningsmål utifrån utkast till strategiformuleringar.  

 

Kyrkorådet beslutade 

att  anteckna informationen. 

___ 

§ 396   Övriga frågor 

Jörgen Wahlund informerade om att arbetsgruppen för gemensamma verksamheter träffades 

igår. I förutvarande kyrkorådssammanträde nämndes att de tre sjukhuskyrkorna utgör 50 % av 

total budget och där det diskuteras kring ifall stiftet kan ta ett större ansvar för denna 

verksamhet. Jörgen Wahlund har för Nylöses räkning sagt att vi utifrån lokala sparbeting måste 

ställa samma krav på den gemensamma verksamheterna. Gruppen har också arbetat med ifall 

det borde ingå en skattekraftsparameter i avtalet. 

 

Kyrkorådet beslutade 

att  anteckna informationen. 

___ 

§ 397  Sammanträdets avslutande  

Ordförande Dennis Schantz (S) tackar för sammanträdet som avslutas med välsignelsen. 





Gud, som genom Kristus har 
försonat världen med dig själv,

låt din goda vilja bli synlig för oss.

Ge oss kraft att gå lidandets och 
kärlekens väg.

I Jesu namn.

Amen







Gud, som genom Kristus har 
försonat världen med dig själv,

låt din goda vilja bli synlig för oss.

Ge oss kraft att gå lidandets och 
kärlekens väg.

I Jesu namn.

Amen



Godhet har makt över ondskan,

kärlek nedkämpar hat.

Ljuset lyser i mörkret,

livet segrar till slut.

Segern är vår, seger vi får

genom hans kärlek.

Segern är vår, seger vi får

genom hans kärlek



Några tankar 

om kyrka, 

församling 

och framtiden

Nylöse pastorat

Kyrkorådet

24 februari 2020



En yttre resa, och en inre…



Några 
exempel

Lås upp dörren

Gemensam 
mottagning

ENVIS

Karibu

Läxhjälpen

Världens Mässa

Studiebesök



Vägen framåt 

Svår…
och hoppfull!

Brinnande buskar



Vision

Behåll det som 
fungerar

Förändra där det 
behövs

Ökad samverkan


